



**Xavier Ragot**, chercheur au CNRS est président de l'Observatoire français des conjonctures économiques (Centre de recherche en économie de Sciences Po). Il est membre de la Commission économique de la Nation. Professeur associé à l'École d'économie de Paris, il a réalisé une thèse à l'EHESS et un post-doc au MIT, après avoir été élève de l'École polytechnique (X 93).

Il a été précédemment économiste à la Banque de France. De 2012 à 2013, il a été Conseiller économique au ministère du Redressement productif.

Ses recherches portent principalement sur les questions macroéconomiques monétaires et financières. Il a publié dans des revues économiques françaises et internationales telles que *Journal of Economic Theory*, *Economic Journal*, *Journal of Monetary Economics*, *Revue Économique*, *European Economic Review* et *Annales d'Économie et de Statistique*.

**Xavier Ragot** is a researcher at the CNRS (National Center for Scientific Research) and is the President of the *Observatoire français des conjonctures économiques* (OFCE, Sciences Po Economics Research Centre). He is a member of the French National Economic Commission and an Associate Professor at the Paris School of Economics. He studied at the Ecole Polytechnique (X 93) before completing his PhD at the EHESS (School for Advanced Studies in the Social Sciences) and a post-doc at MIT.

He previously worked as an economist at the Bank of France. From 2012 to 2013, he was an Economic Adviser to the Ministry of Productive Recovery.

His research focuses on monetary and financial macroeconomic issues. He has published in French and international economic journals such as the *Journal of Economic Theory*, *Economic Journal*, *Journal of Monetary Economics*, the *Revue Économique*, *European Economic Review* and *Annales d'Économie et de Statistique*.